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Protokół nr XVIII/2012 
z XVIII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 25 maja 2012 r. 
 
W XVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Robert 
Dargiewicz.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XVIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 13 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – bardzo proszę o wprowadzenie do 
porządku obrad do bloku uchwał projektu uchwały, który był przedstawiany na 
posiedzeniach stałych komisji w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 
użytkowanie wieczyste działki nr 34/31 położonej w Arciszewie, obręb ewidencyjny 
Straszyn stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- proszę o wyrażenie zgody na 
zamianę kolejności przyjmowania projektów uchwał: pkt. 7 z pkt. 5 oraz pkt. 9 z pkt. 
8.  
Kto jest za przyjęciem proponowanych zmian do porządku obrad?  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
XVIII sesji Rady Gminy głosowało 13 radnych.  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad?  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
XVIII sesji Rady Gminy głosowało 13 radnych. 
 
4. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XVII  
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli 
nie, to stwierdzam, że Protokół z XVII Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
II. Sprawozdanie z działalności Wójta między sesjami Rady.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie, które stanowi zał. 
nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
III. Interpelacje i zapytania radnych.  
Pan Zbigniew Demczuk – jest u nas taka sytuacja, że mieszkaniec Wiślinki 
urządza sobie przy sklepie „Biedronka” rajd samochodowy. Rozmawiałem na ten 
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temat z Policją i oni powiedzieli, że jak oni przyjadą już na miejsce wezwania to 
jego już najprawdopodobniej nie będzie, więc nie będą mogli interweniować. Do tej 
osoby nie docierają tłumaczenia innych, że stwarza zagrożenie dla innych. Nie 
wiem czy może nasza Straż Gminna mogłaby interweniować? Znamy numery 
rejestracyjne i dane osobowe.  
Pan Komendant Straży Gminnej Tomasz Grabowski – w moim mniemaniu 
problemu nie ma, bo takie zachowanie na drodze jest zagrożeniem w ruchu 
drogowym. Możemy się umówić w ten sposób, że pan poda mi numery 
rejestracyjne, ja znajdę właściciela tego samochodu i jeżeli rozmowy profilaktyczno 
– instruktażowe nie pomogą, to złożę zawiadomienie, bez angażowania Policji, o 
popełnieniu wykroczenia i jeżeli pierwsza rozprawa tej osobie nie pomoże, to druga 
już grzywna będzie naprawdę uciążliwa.   
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – chciałam przypomnieć sprawę drugiego 
etapu kanalizacji, bo nie wiem co się w tym temacie dzieje. Również przypominam 
sprawę chodnika na ul. Szkolnej, bo słyszałam że teraz tym powiatowym 
chodnikiem zajmuje się pan Wójt, dostałam taką informacje od pana Andrzeja 
Pastuszka.  
Mam jeszcze pytanie odnośnie zagospodarowania przestrzennego, czy coś się tam 
zmieniło, czy wyłączamy ten pas międzywala?  
Pan Mariusz Kociński – pierwsza sprawa dotyczy dróg w Borkowie, chodzi o 
dziury, które zostały po zimie. Są one naprawdę duże i rozległe, tak że można 
urwać koło w samochodzie. Prośba więc, żeby to w miarę szybko uzupełnić, bo 
mamy już miesiąc maj. Głównie chodzi tu o ul. Akacjową.  
Druga rzecz, to na ul. Akacjowej visa vi stacji podnoszenia ciśnienia, tam się zbiera 
duża ilość wody, a jest spory ruch. Jak są duże ulewy, to woda potrafi sięgać do 
połowy jezdni. Ta sytuacja powtarza się od około pół roku.  
Dziękuję pani Wójt za przekazanie korespondencji w sprawie zwierząt 
bezdomnych, natomiast nie wiem czemu jeszcze nie pracujemy z Gdańskiem na 
temat porozumienia odnośnie schroniska, bo teraz jest tak jakbyśmy nie wypełniali 
celów ustawowych.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – mam tego świadomość i jeżeli mogę 
państwa radnych prosić o pozostanie paru minut po sesji, to wtedy wypowiem się w 
tym temacie.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – chciałam zwrócić uwagę na jeszcze jedną 
rzecz, mianowicie wczoraj dowiedziałam się, że od kilku miesięcy jest wyciek wody 
wodociągowej, o czym wie prawdopodobnie Eksploatator, bo pan sołtys twierdzi, 
że to zgłaszał. Znajduje się to na wysokości PGR-u.  
Pan Karol Karc – mam prośbę, żeby podjąć temat jak rozwiązać sytuację, żeby 
połączyć Juszkowo z Juszkowem. Jest to paradoksalna sytuacja, ale są 
mieszkańcy Juszkowa, którzy żeby wjechać do innej części Juszkowa muszą to 
zrobić przez Rotmankę. Czy są jakieś możliwości, żeby spróbować połączyć ul. 
Cisową z Juszkowem? 
Pani Adriana Kubska – przy okazji kanalizacji wsi Żukczyn doszło do dewastacji 
mostu na ul. Nad Potokiem. W związku z tym moja prośba, żeby podjeść poważnie 
do inwentaryzacji mostów i mostków na terenie całej gminy i ewentualnie 
przeprowadzić stosowne badania i analizy techniczne.  
Pan Maciej Wysocki – proszę, żeby przy kładce w Bystrej, przy dojściu do niej, 
żeby tam wysypać ziemię, żeby wiatę, którą Powiat u nas postawił koło krzyża, 
żeby ją przenieść właśnie w to miejsce między szosę a kładkę. Będzie ona w 
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bardziej widocznym miejscu, bo tam gdzie teraz stoi to dzieją się różne rzeczy, 
młodzież zachowuje się bardzo niestosownie, a stoi ona obok krzyża.  
Pan Tadeusz Bednarczyk – chciałbym się dowiedzieć co się dzieje w sprawie 
budowy ul. Przemysłowej w Cieplewie, czy są nowe uzgodnienia z Koleją, czy 
inwestycja zostanie skończona i nastąpią odbiory?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- pierwsza sprawa do 
Komendanta Straży Gminnej: wchodzimy w okres wakacyjny, gdzie dni są coraz 
dłuższe, i jest prośba o rozważenie możliwości wydłużenia godzin pracy Straży, tak 
żeby w weekendy co najmniej do północy pojawiała się  na terenie naszych 
miejscowości i o uruchomienie działalności Straży właśnie w weekendy.  
Druga sprawa – przyłączenie do kanalizacji. W Jagatowie pewien etap został już 
zakończony i na pewno większość mieszkańców jest już podłączona, natomiast 
chciałbym aby rozpocząć już jakieś działania, że jeżeli ktoś nie jest przyłączony, 
żeby do tej kanalizacji się przyłączył, bo to były nakłady wielomilionowe, wszyscy 
długo na to czekaliśmy.    
 
IV. Sprawy sołeckie.  
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałbym wszystkim podziękować za pomoc w 
organizacji imprezy gminnej pn. Żuławski Tulipan. Dzięki mieszkańcom naszych 
sołectw imprezę można zaliczyć do udanych. W imprezie uczestniczyło ponad 
3000 osób. Na ścianie budynku Urzędu jest powieszony od środy piękny baner ze 
zdjęciem z Żuławskiego Tulipana 2012.  
2. Zapytania i wnioski sołtysów.  
Pani Jadwiga Burdziuk – chciałam zwrócić uwagę na dziury, które są przy 
studzienkach, a powstałe po robieniu kanalizacji, a także chodnik, który trzeba 
byłoby położyć na ul. Żurawiej w Jagatowie, który również jest pozostałością po 
kładzeniu kanalizacji. Proszę również o interwencję na ul. Sosnowej.  
Pan Jerzy Łangowski – pierwsza sprawa to kosze na przystankach 
autobusowych, mamy do nich instalacje, przystanki stoją pół roku, a koszy dalej nie 
ma. Przedwczoraj było zebranie wiejskie, gdzie ludzie twierdzą, że bałagan na 
przystankach jest spowodowany właśnie brakiem tych koszy, ja mam trochę inne 
zdanie na ten temat. Jeżeli chodzi zaś o sprzątnie przystanków i opróżnianie koszy 
na śmieci na placu zabaw to ta sprawa nadal kuleje. Prosiłbym, żeby niezależnie o 
której ekipa sprzątająca sprząta te przystanki, zadzwonili do mnie jako sołtysa, 
żebym mógł dopilnować tego czy jest to naprawdę zrobione. Stąd też mój wniosek, 
aby sołtysi podpisywali wykonanie prac sprzątających, tak samo jak podpisują 
wykonanie innych robót na terenie wsi. Jeżeli chodzi o ekipę, która kosi u nas w 
miejscowości, to mam o nich jak najlepsze zdanie, są bardzo elastyczni i pomocni.  
Mamy też potrzebę instalacji progu zwalniającego u nas we wsi, bo nie wszyscy 
jeżdżą tak jak powinni jeździć.  
Następnym problemem jest sprawa braku wody. W godzinach późno 
popołudniowych my nie mamy już wody w Goszynie i na pewno nie jest to sytuacja 
związana z czerpaniem wody przez naszych mieszkańców. Natomiast wodociąg 
jest kilkukilometrowy, ciągnie się z Arciszewa do Goszyna i myślę, że to jest gdzieś 
po drodze, więc prośba, żeby uczulić naszą Straż Gminną, żeby kontrolowała kto 
podlewa i kto bierze tę wodę, dlatego że w tej naszej części wyżynnej zaczynają 
już wysychać studnie.  
Pani Wójt wspomniała o trasie kolejowej do Kolbud, chciałbym poinformować, że 
między stacjami Goszyn – Bielkówko nie ma 300 m torów. Jest to świeża sprawa i 
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jeżeli one nie zostaną szybko uzupełnione to ten proceder będzie trwał nadal. Jest 
to na terenie gminy Kolbudy.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – zwrócę na to uwagę panu Wójtowi z 
Kolbud.  
Pan Tadeusz Jaroszyński – jeżeli chodzi o temat koszy na śmieci, który poruszył 
pan sołtys, to ja również się pod tym podpisuję.  
W sprawozdaniu Wójta nie usłyszałem nic na temat dróg osiedlowych w Rusocinie, 
stąd czy mam wnioskować, że nic się nie dzieje?  
Pan Edward Leszczyński – chciałbym powiedzieć słowa wyjaśnienia do 
publikacji, która się ukazała w Echu Pruszcza. Mam prawo obawiać się jakości 
wykonania drogi, dlatego że w zeszłym roku została zrobiona ul. Zielona i pierwsza 
zima pokazała mankamenty jej wykonania. Ulica Przemysłowa została w 
październiku oddana do użytku, w maju tego roku zostały już wycięte duże place 
asfaltu, co będzie dalej zobaczymy. Mankamenty są, ale ogólnie jestem bardzo 
zadowolony z prac firmy, która teraz pracuje, nie ma żadnych uciążliwości, 
jesteśmy informowani o braku prądu czy wody.  
Miałbym prośbę, bo teraz będą okoszenia, a przy ul. Przemysłowej jest dosyć 
szeroki plac, który miał być przeznaczony pod chodnik, żeby wziąć pod uwagę jego 
okoszenie.   
Pan Antoni Byczyński – powraca problem, który też poruszany był w lokalnej 
prasie, temat obwodnicy. Dojazd do Gdańska będzie i jest ciężki, natomiast oba 
mostki w  Krępcu są zdewastowane, sprzęt od początku jeździ po gminnych 
drogach. Należy to poprawić, nie wiem kto to ma zrobić. Odrobina dobrej woli i 
można by było jechać pod mostem, który jest zbudowany na terenie Gdańska, bo 
po obu stronach jest to teren Gdańska, natomiast dojazd do pól pana 
Kalinowskiego będzie konieczny i tam droga jest zaplanowana, ale tam dobrej woli 
nie widać od samego początku budowy.  
Pan Maciej Wysocki – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia 
mikrofonu.   
Pani Jadwiga Burdziuk –  chciałam podziękować pani Wójt za szybką 
interwencję. 
Pan Zdzisław Czerwiński – pani Wójt i panie Wójcie, dziękuję za wykonaną 
inwestycję, ale to nie jest  treścią mojej wypowiedzi, a to, że firma wykonała w 
cztery dni, to co inni robili w dwa lub trzy tygodnie. Także gratuluję wybrania firmy 
pana Kołakowskiego. Jest jeszcze do zrobienia 80 m, to jest końcówka – dojazd do 
zakładu, gdzie dzięki niemu zlikwidowane jest bezrobocie w Żuławce, tam do pracy 
dojeżdża  ponad 50 pracowników z różnych miejscowości, dlatego prośba, żeby 
ten kawałek jeszcze dokończyć.  
Jeżeli zaś chodzi o koszenie poboczy to należy to robić w momencie wykłoszenia 
się traw, a nie w momencie gdy one zaczynają wysypywać nasiona, bo to jest w 
kółko ta sama praca.  W tej chwili mlecze już przekwitły i to wszystko fruwa.  
Pan Wiesław Zbroiński – mam takie pytanie, bo od nas z miejscowości kilku 
mieszkańców składało wnioski o dofinansowanie oczyszczalni, z tego co wiem 
jeden został na pewno odrzucony, bo jest za daleko i w związku z tym chciałbym 
taką małą listę, które posesje mogą składać wnioski o dofinansowanie, a które są 
za blisko głównej trasy.  
Następna rzecz, o której mówił już radny Wysocki, to sprawa przejścia dla pieszych 
właśnie od strony Mokrego Dworu na Wiślinę. Pan Wójt był z nami na spotkaniu z 
byłym dyrektorem Kubiakiem, jakieś ustalenia zostały tam podjęte i trzeba 
naprawdę coś z tym zrobić. Rok temu nie było takiego problemu, bo wtedy wszyscy 



 - 5 - - 

5 

- 

 

chodzili przez skrót po terenie szkoły, a teraz ten teren jest zamknięty i przejście z 
Mokrego Dworu do Wiśliny jest praktycznie niemożliwe. Należałoby coś z tym w 
szybkim czasie zrobić. Może można byłoby porozmawiać z dyrekcją, żeby dopóki 
nie będzie remontu, to chociaż prowizorycznie namalować wytyczony pas na 
przejście dla pieszych.  
 
V. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2012 

Projekt uchwały zreferowała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Zygmunt Zalewski – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia 
mikrofonu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli zmniejsza się deficyt to nie musimy 
zaciągać takich kredytów, a kredyt jest przychodem, czyli jeżeli zmniejszamy dziurę 
budżetową to i zmniejszamy ilość zaciągniętych kredytów.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – chciałabym zapytać o kwotę wydatkowaną 
na remont świetlicy wiejskiej w Wiślinie?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeszcze pojawiają się dodatkowe 
pieniądze, które wpadają z różnych działań i dotyczy to zarówno Wiśliny jak i 
Borkowa. W działaniu Trzech Krajobrazów pojawiła się możliwość pozyskania 
pieniędzy właśnie na świetlice i urządzanie różnych ścieżek, placów rekreacyjnych 
i gminnych. Świetlica w Wiślnie przeszła termomodernizację, i teraz my chcemy 
napisać projekty, bo akurat hasła tych projektów odpowiadają naszym potrzebom, 
stąd wprowadzamy takie kwoty jak 160 tys. zł, bo 100 tys. zł dofinansowania 
możemy dostać. Jeżeli uzyskamy te pieniądze z dofinansowania, to wykonamy te 
zadania. Tutaj jest jeszcze jedna rzecz o której Państwu powiem, mianowicie pani 
Skarbnik mówiła o ponad 300 tys. zł na termomodernizację, a ja w sprawozdaniu 
powiedziałam, że o jeszcze 190 tys. zł uzyskaliśmy więcej, na podstawie decyzji 
Marszałka. Na następnej sesji Państwo znowu zmniejszycie wydatki z naszego 
budżetu gminy, a zwiększymy wydatki z Urzędu Marszałkowskiego, także ten nasz 
wydatek będzie jeszcze mniejszy niż zakładaliśmy. My w naszym wniosku, który 
złożyliśmy w 2008 roku, w tym działaniu miała być termomodernizacja Wiśliny, 
ponieważ wykonaliśmy to wcześniej, to dzięki odpowiednio zastosowanym 
procedurom, mimo że wniosek dopiero teraz został pozytywnie zaakceptowany, 
zwraca się nam nakłady na Wiślinę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/28/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2012.  
 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański na lata 
2011-2020  

Projekt uchwały zreferowała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/29/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański na lata 2011-2020.  
 
3. wprowadzenia zmian w uchwale nr VIII/53/2011 Rady Gminy Pruszcz 
Gdański z dnia 12 lipca 2011 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych 
oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu  

Projekt uchwały zreferowała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/30/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr 
VIII/53/2011 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 12 lipca 2011 roku w sprawie 
emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu.  
 
4. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 
Eksploatator sp. Z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów 
przez Gminę Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały zreferowała M. Kołodziejczak-  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/31/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego w spółce Eksploatator sp. Z o.o. z siedzibą w Rotmance i 
objęcie nowych udziałów przez Gminę Pruszcz Gdański.  
 
5. utworzenia Publicznego Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej 
w Wiślinie  

Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska– pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/32/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie utworzenia Publicznego Punktu 
Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Wiślinie. 



 - 7 - - 

7 

- 

 

 
6. ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Pruszcz Gdański przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 
wychowania przedszkolnego 
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska– pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/33/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę 
Pruszcz Gdański przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego. 
 
7. zmieniająca uchwałę nr LIV/65/2010 Rady Gminy Pruszcz Gdański w 
sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska– pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/34/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  zmieniająca uchwałę nr LIV/65/2010 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Pruszcz 
Gdański. 
 
8. zmiany uchwały nr XXXIX/49/2009 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
określającej zasady udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć dyrektorowi i wicedyrektorowi oraz 
nauczycielowi pełniącemu inne stanowisko kierownicze w szkole, ustalającej 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin nauczycieli: pedagogów, 
psychologów, logopedów 
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska– pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
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podjęła Uchwałę nr XVIII/35/2012 z dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie zmiany 
uchwały nr XXXIX/49/2009 Rady Gminy Pruszcz Gdański określającej zasady 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dyrektorowi i wicedyrektorowi oraz nauczycielowi pełniącemu inne 
stanowisko kierownicze w szkole, ustalającej tygodniowy obowiązkowy 
wymiar godzin nauczycieli: pedagogów, psychologów, logopedów. 
 
9. ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli: pedagogów, psychologów, logopedów 
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska– pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/36/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli: pedagogów, psychologów, logopedów. 
 
10. nadania statutu Ośrodkowi Kultury Gminy Pruszcz Gdański z siedzibą w 
Cieplewie 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/37/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Kultury Gminy 
Pruszcz Gdański z siedzibą w Cieplewie.  
 
11. nadania statutu Zespołowi Pieśni i Tańca Gminy Pruszcz Gdański 
„Jagódki” 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
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przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/38/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie nadania statutu Zespołowi Pieśni i Tańca 
Gminy Pruszcz Gdański „Jagódki”. 
 
12. nadania statutu Bibliotece Publicznej Gminy Pruszcz Gdański z siedzibą 
w Cieplewie  

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/39/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej Gminy 
Pruszcz Gdański z siedzibą w Cieplewie. 
 
13. wprowadzenia zmiany w uchwale nr XVI/13/2008 Rady Gminy Pruszcz 
Gdański z dnia 19 lutego 2008 r. w sprawie utworzenia Straży Gminnej 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/40/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie wprowadzenia zmiany w uchwale nr 
XVI/13/2008 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 19 lutego 2008 r. w sprawie 
utworzenia Straży Gminnej. 
 
14. zmiany statutu sołectwa Będzieszyn  

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
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uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/41/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie zmiany statutu sołectwa Będzieszyn.  
 
15. wyrażenia zgody na wymianę, w postępowaniu scaleniowym, gruntów 
stanowiących własność Gminy Pruszcz Gdański, położonych w obrębie 
geodezyjnym Dziewięć Włók 

Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz– pracownik merytoryczny. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/42/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie wyrażenia zgody na wymianę, w 
postępowaniu scaleniowym, gruntów stanowiących własność Gminy Pruszcz 
Gdański, położonych w obrębie geodezyjnym Dziewięć Włók.  
 
16. zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenie ich przebiegu 
Projekt uchwały odczytał A. Futrzyński– pracownik merytoryczny. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Mariusz Kociński – co daje określenie, że droga jest gminna, publiczna, jakie 
plusy, a jakie minusy? Bo drogi które nie są drogami gminnymi są drogami 
prywatnymi lub czy mogą być własnością gminy nie będąc drogami gminnymi?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – na terenie miasta i gminy mamy cały 
szereg dróg, które są właściwie drogami wewnętrznymi. Na tych drogach 
wewnętrznych chociażby przestrzeganie przepisów ruchu drogowego jest dużo 
trudniejsze niż na drogach gminnych.   
Pan Adam Futrzyński – tyczy się to również uzyskiwania pozwoleń na budowę. 
Na drogach publicznych można uzyskać takie pozwolenie poprzez ustawę o 
szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych, a na drogach wewnętrznych już nie. Poza tym za zajęcie pasa 
drogowego pobierane są z tego tytułu opłaty, a na drogach wewnętrznych nie.  
Pan Mariusz Kociński – czyli droga, która miałaby być drogą publiczną gminną 
musiałaby być w 100 % gminna?  
Pan Adam Futrzyński – tak.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/43/2012 z 
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dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i 
ustalenie ich przebiegu.  
 
17. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Pruszcz 
Gdański a Gminą Miasta Gdańska w sprawie odbioru wód opadowych 
Projekt uchwały odczytał A. Futrzyński– pracownik merytoryczny. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/44/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Pruszcz Gdański a Gminą Miasta Gdańska w sprawie 
odbioru wód opadowych. 
 
18. udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański do zawarcia 
ugody administracyjnej z Województwem Pomorskim, w postępowaniu 
odszkodowawczym i określenia wysokości odszkodowania 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz– pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
w/w projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/45/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy 
Pruszcz Gdański do zawarcia ugody administracyjnej z Województwem 
Pomorskim, w postępowaniu odszkodowawczym i określenia wysokości 
odszkodowania.  
( Podczas głosowania na Sali obrad był nieobecny pan radny Karol Karc) 
 
19. nabycia na własność Gminy Pruszcz Gdański lokalu mieszkalnego z 
zasobu Skarbu Państwa położonego w Przejazdowie przy ul. Wierzbowej 9 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz– pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
w/w projektu uchwały.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/46/2012 z 
dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie nabycia na własność Gminy Pruszcz Gdański 
lokalu mieszkalnego z zasobu Skarbu Państwa położonego w Przejazdowie 
przy ul. Wierzbowej 9.  
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20. wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste działki nr 34/31 
położonej w Arciszewie, obręb ewidencyjny Straszyn stanowiącej własność 
Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz– pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
w/w projektu uchwały.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XVIII/47/2012 z dnia 25 maja 2012 r.  w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste działki nr 34/31 położonej w 
Arciszewie, obręb ewidencyjny Straszyn stanowiącej własność Gminy 
Pruszcz Gdański.  
 
VI. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pani radna Kaszubowska – Rogiel – plan 
zagospodarowania – w zasadzie plan dla Wiślinki i dla Bogatki jest już u nas 
dawno gotowy, natomiast cały czas trwała taka dyskusja z Regionalnym Zarządem 
Gospodarki Wodnej ponieważ dyrekcja stała na stanowisku, że tzw. międzywale 
czyli teren między ul. Wałową i ul. Łąkową jest folderem zalewowym i powinien być 
w sposób szczególny chroniony. Wprowadzaliśmy różnego rodzaju zapisy zgodnie 
z ich interpretacją, w tej chwili pani dyrektor oświadczyła, że te zapisy, które 
zaproponowała ostatecznie do wprowadzenia są naprawdę ostatecznymi. My 
wprowadzamy tylko zmiany do tekstu, mamy uzgodnione z innymi instytucjami, że 
gmina jest zobowiązana do odbudowy, konserwacji rowu biegnącego przy wale, 
który jakby okala to nowe osiedle, które powstaje i będziemy musieli zamontować 
taką pompę na końcu, że w przypadku kiedy będzie duża cofka, to żebyśmy my 
mogli wypompować tę wodę. Warunki stawia się nam coraz trudniejsze, nie mniej 
jednak jestem przekonana, że w tej chwili uzgodnienie z RZGW dostaniemy, bo 
było duże spotkanie, były określone te zakresy co jeszcze powinniśmy zmienić. 
Pan Hoffman, urbanista, który opracowuje ten plan do 28 maja w tej tekstowej 
wersji wprowadzi poprawki, potem one idą do uzgodnienia, a z kolei pani dyrektor 
zobowiązała się w trybie pilnym, że to nam zrobi.  
Kanalizacja w Wiślince – my co jakiś czas pytamy spółkę czy wszystko jest w 
porządku, czy inwestycje idą zgodnie z planem, natomiast tutaj  dokumentacja jest 
dopiero tworzona, w związku z tym absolutne niedopilnowanie tej sprawy myślę, że 
też przez pana prezesa, dlatego że z kolei tych inwestycji nie jest aż tak dużo. 
Bardzo nad tym ubolewam, nie przypuszczałam, że jakieś takie zawirowanie jest, 
natomiast chcę też państwu powiedzieć, że cztery dni temu skończył się termin na 
złożenie projektu, także zwłoka jest znaczna i ja wyjaśnię tę sprawę, dlaczego tak 
się dzieje, bo to jest wręcz niedopuszczalne.  
Pan Kociński – dziury w asfalcie – rozstrzygnęliśmy przetarg na naprawy 
cząstkowe. Na części nizinnej wszystkie naprawy zostały zrobione, wykonawca 
poprosił nas czy zechcielibyśmy pozwolić na to, żeby na część wyżynną wszedł w 
momencie kiedy zacznie się Euro 2012, bo w tej chwili jest kompletne szaleństwo. 
Obiecali, że kilka dziur zrobią nam za to gratis, w związku z powyższym taki ukłon 
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z naszej strony, ze te dwa czy trzy tygodnie poczekamy.  
Pan Karc – połączenie Juszkowa – pan radny mówi o tej sytuacji, że jedziemy ulicą 
Raciborskiego i jest rondo przed samym osiedlem Rotmanka i jest taka ślepa 
uliczka, zjazd w prawo i ślepa uliczka w lewo. Oczywiście rzeczą uzasadnioną 
byłoby wybudowanie po granicy osiedla Rotmanka i miasta Pruszcza drogi, która 
wychodziłaby od ul. Cisowej i byłoby to kolejne bardzo dobre połączenie. Jeszcze 
jak pracowałam w Rotmance toczyły się też dyskusje o połączeniu tej ulicy bądź 
ulicy prowadzącej z Pruszcza do cmentarza z ul. Jagodową w Rotmance. My 
wtedy bardzo mocno oponowaliśmy, bo wtedy osiedle byłoby taką przelotową 
drogą podzielone na pół. Myślę, że to nie jest konieczne i jeżeli chodzi o 
bezpieczeństwo, to myślę że byłoby to dużą stratą dla Rotmanki, natomiast to 
połączenie, o którym mówi pan radny, do ronda, ma to swoje uzasadnienie, tyle 
tylko że jak nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pieniądze. Poza tym nie mamy 
tam jeszcze projektu, pewnie kiedyś do tego tematu wrócimy, teraz raczej nie 
sądzę, bo jeszcze trochę zostało dróg do zrobienia, takich, na które mamy projekty.   
Droga byłaby na terenie miasta i gminy, natomiast w Rotmance będzie na pewno 
duży kłopot ponieważ wielu mieszkańców wysunęło się na teren miasta, nie 
mówiąc, że są też na terenie tej drogi i podniosło się straszne larum jak budowało 
się już to rondo, no ale jak przyjdzie do budowy drogi to będą musieli to zrobić.  
Pan Wysocki – przeniesienie wiaty – to jest drobna rzecz, zajmiemy się tym.  
Pan Bednarczyk – ul. Przemysłowa – ta droga nie została przejęta, ona jest ciągle 
w gestii Kolei. Z Koleją rozmawia się trudno. Natomiast ostatnio miałam spotkanie 
z panem Starostą i rozmawialiśmy o tym czy nie byłoby rzeczą zasadną, żeby 
zastanowić się nad tym, żeby ta ulica przeszła na majątek Powiatu i żeby stała się 
droga powiatową, natomiast ulica Długa, która jest przecięta torem kolejowym, 
żeby przeszła na majątek gminy. A inwestycja jest cały czas nie skończona.  
Kanalizacja Jagatowo – rozpytamy o te przyłącza bardzo dokładnie pana prezesa 
co się w tym temacie dzieje, było wręcz takie polecenie, żeby te kontrole ruszyły.  
Pani sołtys z Jagatowa –o tych dziurach przy studzienkach myśmy już raz mówili, 
na ten temat rozmawiałam z prezesem spółki i miałam wyjaśnienie, ale w tej chwili 
dokładnie nie powiem co oni mówili w tej kwestii, więc zaraz po sesji zadzwonię i 
przekażę pani tę informację. Natomiast jeżeli chodzi o ul. Sosnową to oczywiście 
zainteresujemy się co tam się dzieje.  
Pan Łangowski – brak koszy na przystankach. Pan sołtys dostał stosowane 
telefony i zostanie to wyjaśnione.  
Pan Byczyński – zdewastowane drogi. Pan Wójt będzie rozmawiał z panem w tej 
sprawie.  
Pan Czerwiński – wykonanie dodatkowego odcinka drogi – potraktujemy to jako 
wniosek.  
Pan Zbroiński i pan Wysocki  – brak przejścia dla pieszych, zaraz po spotkaniu z 
państwem zadzwonię po raz kolejny do pana Marszałka i do dyrektora WZD i 
zapytam ponownie co będzie się działo w tej sprawie.  
Pan Jałoszyński – pan sołtys doskonale wie jaka jest sytuacja z drogami, a jeżeli 
chodzi o to, żebyście wszyscy państwo wiedzieli, to oczywiście wyjaśniam. 
Mieliśmy ogromne kłopoty z wykonaniem dokumentacji na Rusocin, a wcześniej 
państwo wiecie, że przez kilka lat próbowaliśmy wyjaśnić stan prawny pasów 
drogowych i w końcu jak już dostaliśmy to od ANR-u to po 2-3 latach wyjaśniania 
tych zawiłości proceduralnych, została wykonana dokumentacja i między innymi 
pan sołtys zadeklarował, że pomoże nam w uzyskaniu zgody na wejście kawałek w 
prywatny grunt. Tam jest wspólnota, która kupiła mieszkania i działki od ANR-u i 
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my żeby zmieścić się, chcieliśmy wejść w prywatny grunt. Pan sołtys podjął próbę 
pomocy, potem się z tego wycofał i mieszkańcy nie wyrazili zgody. W związku  z 
powyższym musieliśmy zmienić dokumentację, wyłączyć ten odcinek. Mało tego, 
zadbaliśmy o to, żeby procedurę wydania pozwolenia prowadził człowiek, który 
mieszka w Rusocinie, wiec naprawdę z naszej strony zrobiliśmy wszystko, żeby 
przyśpieszyć realizację. Czasami nie jesteśmy w stanie pewnych rzeczy zrobić, bo 
jeżeli mieszkańcy nie życzą sobie drogi, to nie da się tego zrobić. Pieniądze w 
budżecie na to są, z ogromną przyjemnością ogłosilibyśmy przetarg. Mam 
nadzieję, że jak dostaniemy to pozwolenie na budowę, to w miarę szybko 
będziemy mogli to zrealizować.  
Chciałam jeszcze państwu powiedzieć o jednej rzeczy – bardzo usilnie zabiegamy 
o nieodpłatne przejęcie na majątek gminy dworca i przyległego terenu w 
Straszynie. Jesteśmy umówieni w Ministerstwie Transportu w najbliższą środę, 
jedziemy tam na rozmowę, ponieważ tutaj rozmowy w Gdańsku nie posunęły 
sprawy do przodu ani trochę. PKP najchętniej sprzedawałaby wszystko za 
naprawdę duże pieniądze i nie ważne jest, że ten obiekt niszczeje. To ma 
bezpośredni związek z zamiarem budowania kolei, bo jeżeli dojdzie do budowania 
tego szlaku, to nieodzowne jest urządzenie parkingu przy tym budynku, bo tak 
sobie to wyobrażamy, że mieszkańcy Arciszewa, Żuławy, Jagatowa będą mogli 
zjechać rowerem czy samochodem do Straszyna, zostawić swój pojazd, wsiąść w 
tramwaj szynowy i pojechać dalej. Także mam nadzieję, że to uzasadnienie będzie 
jasne i czytelne dla dysponentów tym majątkiem. O wynikach rozmów oczywiście 
państwa poinformujemy.  
Mosty – pani Kubska – pani radna przekazał nam zdjęcia z Żukczyna. Nasze 
mosty, gdzie wynika z dokumentacji, że są nasze, są zinwentaryzowane, mają 
książki obiektu i przeglądy techniczne, tak jak przepisy prawa budowlanego 
wymagają. Natomiast pojawiają się urządzenia, które nie wiadomo przez kogo 
zostały wybudowane, niewiadomo kiedy, często są to urządzenia budowane przez 
prywatne osoby, które nie spełniają żadnych wymogów i trudno jest nam też 
przejąć na majątek gminy te mostki prowadzące przez urządzenia melioracyjne np. 
ul. Szkolna w Wiślince. Tam jest tych przejazdów mnóstwo i gdybyśmy chcieli na 
swój majątek przejąć to dużą pozycją w budżecie byłoby utrzymanie tych mostków. 
Natomiast akurat ta sprawa, o której pani radna mówiła, my próbujemy dokumenty 
stosowne wyciągnąć, a już jesteśmy po rozmowach z wykonawcą kanalizacji i 
będzie on partycypował w kosztach, żeby w miarę bezpiecznie można byłoby się 
tam poruszać.  
 
VII. Wolne wnioski radnych.  
Pani Adriana Kubska – pojawiły się takie tablice informacyjne na naszych 
przystankach, za które bardzo dziękujemy. Natomiast jeżeli chodzi o tablice 
sołeckie to nie są one w najlepszym stanie, więc prośba, żeby albo je w ogóle 
zlikwidować, ponieważ stwarzają one zagrożenie, albo np. umieścić je gdzieś na 
budynkach sklepów, bo myślę, że nie byłby to duży problem, gdyby właścicieli 
sklepów poprosić o taką możliwość.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – dziękuję za ten sygnał. Jeżeli dzieją się 
tego typu rzeczy to proszę o zgłaszanie. Państwo też często znacie właścicieli tych 
obiektów handlowych i jeżeli państwo uzyskacie taką zgodę to też dla nas byłaby to 
duża pomoc, bo nie zawsze prywatni właściciele chcą, żeby im wiercić dziury w 
ścianach, ale jeżeli tak to nie będzie problemu.  
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Pan Maciej Wysocki – czy w tym roku są zaplanowane środki na remont tablic 
sołeckich? Bo chciałabym, żeby zostały wyremontowane dwie w naszej 
miejscowości.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – w naszym budżecie były środki na 
remonty, jeżeli państwo macie taką potrzebę, to proszę o skierowanie krótkiego 
pisma do referatu Inwestycji i Remontów.  
Pan Zygmunt Zalewski – Komisja Rewizyjna zakończyła pracę nad wnioskiem do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w związku z tym, ze Komisja 
Rewizyjna zakończyła prace nad wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium, 
informuje, że sesja w sprawie absolutorium odbędzie się prawdopodobnie w dniu 
14 czerwca 2012 r.  
 
VIII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XVIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji 
została zakończona. 
XVIII Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12.40.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu  14 
czerwca 2012 r.  
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